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Na osnovu clana 187 i 188 Poslovnika Skupstine Crne Gore, ministru prosvjete, Damiru
Sehovlcu, postavljam sljedece

POSLANICKO PITANJE: Da li postoji mogucnost da se jednom dijelu ucenika obezbljede
„pametnl telefoni" i besplatni internet kako bi mogli da prate nastavu od kuce od naredne
skolskegodine?

Obrazlozenje: U proteklom periodu jedan die nastavnika u osnovnim u srednjim skolama
suocio se sa probiemom komunikacije sa ucenicimajer ucenici nljesu Imall cdgovarajucu
opremu (laptop,mobilni teiefon...) 1 mogucnost koriscenja interneta,kako bi preuzeli
odredene sadrzaje (prGZ0ntacije,t0stove,domace zadatke...).
U vezi sa navedenim ,nastavnici nljesu mogli kontinuirano da prate postignuca ucenika,da
daju ucenicima sugestije i pojasnjenja,da provjeravaju i ocjenjuju znanja ovih ucenika
pravovremeno.

Smatram da je broj ovih ucenika znacajniji od broja do kojeg smo dosli analizirajuci evidencije
u skolamajer se vecina ucenika „snalazila" na razlicite nacine kako bi proslijedivala zadatke
nastavnicima putem e-maila ,vibera...

Kako od JesenI ocekujemo novi talas epidemije korona virusa,posto]i velika vjerovatnoca da
cemo se ponovo suociti sa ovim problemom^pa bi zarad ostvarivanja efikasnije komunikacije
sa ucenicima bilo potrebno razmisliti i o mogucnosti da se dijelu ucenika loseg materijalnog
stanja obezbljede mobilni telefoni i besplatni internet.
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Na osnovu clana 187 i 188 Poslovnika Skupstine Crne Gore, poslanica
Aleksandra Vukovic je ministru prosvjete postavila sljedece:

POSLANICKO PITANJE:

-  „Da li postoji mogucnost da se jednom dijelu ucenika obezbijede
pametni telefoni i besplatni internet kako bi mogli da prate nastavu od kuce
naredne skolske godine?"

Na postavljeno poslanicko pitanje, na osnovu clana 191 Poslovnika o radu
Skupstine Crne Gore, ministar prosvjete daje sljedeci:

ODGOVOR:

lako je plan da skole od naredne skolske godine funkclonisu redovno,
speclficna situacija u kojoj smo se nasli, pokazala nam je da smo ne samo voljni, vec
i spremni da napravimo korak vise kada je o digitalizaciji rijec.

Tako je, mozda I neocekfvano, proces osavremenjlvanja obrazovnog sistema
ubrzan, a negatlvne okolnosti Izvukle su iz nas ono najbolje. Za nedjelju dana
epidemije uspostavljena je #UclDoma platforma za ucenje na daljinu. Snimljeno je
oko 1.700 predavanja iz 17'nastavnih predmeta, u kojima je ucestvovalo oko 200
nastavnika Iz 35 skola, a video predavanja emitovana su na tri kanala. Ove kanale je
samo prvog dana gledalo preko 100.000 gledalaca.

Otvoren je i website, YouTube kanal i aplikacija #UciDoma sa svim
materijalima. #UclDoma sajt sa 400.000 posjeta od strane 95.000 korisnika; 10.000
preuzimanja #UciDoma mobilne aplikacije; preko 3 miliona pregieda #UciDoma
YouTube kanala, te istrazivanje koje je pokazalo da je vedina roditeija zadovoljno
kako su skole i vrtici reagovali na krizu, nesto su na sto mozemo biti ponosni.

Sve ovo smo uradill upravo radi djece, kako ne bi zavisila samo od jednog
kanala komunikacije, na primjer e-platformi, vec kako bi na vise nacina imala priliku
da dodu do materijala, poput televizlje. Pritom, prilikom uspostayljanja #UcjDoma
projekta, imali smo izuzetno opsezne pregovore s TV operatorima, kako jbismo
osigurali da djeca imaju predavanja nezavisno od toga koje usiuge kog TV operatora
koriste. Dodatno, u saradnji sa skolama i UNICEF-om materijal je distiibuiran
direktno djeci kojoj je bio neophodan.

Taj projekat na najbolji nacin nas je uveo u pricu oko digitaiizacije u
obrazovanju, koja bi trebalo da zvanicno otpocne naredne godine, za sto se ved
stvaraju neophodne infrastrukturne i druge pretpostavke. Digitalizacija u svojoj sustini



podrazumijeva sijedece: omogucavanje dijelu osnovaca da imaju potpuno besplatan
pristup elektronskim udzbenicima.r-kojima- se na- jedan potpuno drugaciji nacin,
animacijama i si. predstavija gradivo, kako bl bile u potpunosti razumljivo. Preciznije,
Projekat ce se, u prvoj fazi koja bi trebalo da otpocne naredne skolske gbdine,
odn'ositi na oko 7.500 prvaka u oko 500 cdjeljenja, a nastavu ce realizovati oko 500
nastavnika razredne nastave.

I ovdje smo mislill na svako dijete, izmedu ostaicg, i time sto ce ovi sadrzaji
bit! besplatni, a takode cemo s projektom izmedu 3 1 4 miliona eura finansirati
opremanje uclonica racunarskom i drugom opremcm. Take ce u 297 objekata u
kojima ce se izvodltl nastava za ucenike prvog razreda Ministarstvo obezbijediti
adekvatnu internet konekciju, te racunarsku opremu i iokalnu racunarsku mrezu
unutar objekta, ali cemo obezbijediti i opremanje dijela ostallh ucionica. i

Drugim rijecima, vec u samim skclama time znacajno prevazilazimo tehnicke
probleme na koje djeca mogu naici, sto naravno ne iskljucuje nasu angazovanost da,
ukoliko se ukaze konkretna potreba, obezbijedimo dio opreme djecl kojima je to
nuzno, u saradnji sa resorima koji su nadlezni za ovu oblast.

Dodao bih i da nas je upravo uspjeh #UciDoma projekta naveo na to da ne
zaboravimo osnovno: on je prolstekao iz krize I nije imao ambiciju, niti ima sada,. da
zamijeni skolu i redovni nastavni proces. Direktan kontakt daka i nastavnika ne.moze
zamijeniti nikakav tehnoloski napredak, niti ziva druzenja mogu biti zamijenjena
online komunikacijom. Ali je isto tako cinjenica da smo kreirali sjajan sistem dopune
redovno] nastavi i dopune obrazovnog sistema koji, ne u ovoj, all svakako u
izmijenjenoj formi, moze nastaviti da zlvi i bude vazno dodatno sredstvo edukacije, a
koje demo nesumnjivo, kao i sve do sada, uclniti dostupnim svoj djeci.

Dakle, sve sto radimo, ukljucujuci proces digitalizaclje, radimo u interesu daka
i brinuci o svakom djetetu. Na samom kraju, imam potrebu da naglasim da
dfgitalizacija nije proces koji ima za cilj da djecu odvoji od knjige i realnog, vec
naprotiv. Ucinice materijal iz knjiga interesantnijim, razumljivijim, a time i
prijemcivijim. Jer, tablu i kredu nista ne treba da zamijeni, niti moze, ali to ne znaci da
djeci ne treba da pruzimo najbolje iz novog svijeta, kojim su, htjeli mi to |li ne,
okruzeni.
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